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B NOUTĂȚI DIN

ă l ț i
700 de locuitorii ai municipiului Bălți, care traversează zilnic strada Belousov, 

spun că îi deranjează foarte mult starea deplorabilă a străzii, drumul și trotuarele stricate, 
locul de colectare a deşeurilor, care se află pe trotuar, chiar în preajma intrării în curtea 
Școlii Primare ,,Spiridon Vangheli”, tomberoanele, care stau în mijlocul străzii, mirosul 

neplăcut şi gunoiul ce se împrăştie prin curți, câinii vagabonzi, care sperie copiii.

Pe parcursul anilor 2015 - 2018, 
membrii grupului BĂLŢI PUNE 
UMĂRUL au discutat aceste 
probleme cu autoritățile locale, însă 
nimic nu s-a schimbat.

Pentru că politicienii iar ne cer să-i 
alegem, noi, membrii grupului de 
inițiativă BĂLȚI PUNE UMĂRUL 
am întrebat candidații la funcția de 
Primar de Bălți ce vor face ei pentru 
a rezolva problemele de pe strada 
Belousov.

Oamenii aruncă gunoiul pe trotuar,
iar grămezile ajung până la intrarea în curtea şcolii / Martie 2017

Întrebările adresate candidaților Arina Spătaru, Alexandru Usatîi, Pavel Verejanu, 
Serghei Burlacu, Nicolai Grigorişin, Simion Guțu, Oleg Topolnițchii, Elena Grițco, sunt:

1. Fiind ales primar al mun. Bălți, veți considera ca probleme prioritare reparația străzii 
Belousov și amenajarea locului de colectare a deșeurilor din preajma Şcolii primare 
„Spiridon Vangheli”?

2. De cât timp este nevoie și cât costă soluționarea acestor probleme?

600 copii, zilnic, vin la școală prin gropi
și pe lângă grămezile de gunoi / Septembrie 2017

Lucrurile nu s-au schimbat nici în primavara anului 2018,
gropile sunt pline cu apă şi murdărie / Martie 2018



Persoana de contact: Maxim BURDUJA, 0 674 76 592.

GRUPUL DE INIȚIATIVĂ BĂLŢI PUNE UMĂRUL TE ÎNDEAMNĂ
SĂ-ŢI CÂNTĂREŞTI VOTUL LA ALEGERILE LOCALE DIN 20 MAI 2018!
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Arina SPĂTARU, 
PP Demnitate și Adevăr

Am vizitat acest loc, am discutat cu cetățenii și 
cunosc bine problemele locatarilor acestei străzi. Consider că 
întrebarea trebuie rezolvată fundamental. Inițial, este foarte 
important să învățăm cetățenii să arunce gunoiul în tomberoane. 
Pentru aceasta propun următoarele soluții: să instalăm 2 bannere 
și o cameră video pentru a educa, dar și pentru a pedepsi cetățenii 
care încalcă regulile de stocare a deșeurilor. După ce voi deveni 
primar, voi comunica cu locuitorii cartierului, părinții copiilor și 
pedagogii de la școala primară nr. 21 pentru a identifica cele mai 

optime soluții pentru aceste probleme. Vom amenaja locul de 
colectare a deșeurilor conform normelor actuale și unor modele 
discutate cu cetățenii. În acest an vom lucra asupra proiectării 
lucrărilor de reparație a străzii și vom afla costurile acestor lucrări. 
Sursele financiare necesare le vom colecta prin diferite căi: bugetul 
municipiului, proiecte investiționale, platforme de colectare a 
contribuției. Chiar dacă nu voi fi aleasă primar, mă voi implica în 
soluționarea acestor probleme. 

Bălțenii au nevoie de un model de performanță pentru viitor, nu 
care merge peste capul oamenilor, ci care, împreună cu cetățenii, 
va fi ghidat de bunul simț și nu de ambiții politice. Municipiul Bălți 
are nevoie de o gospodină.

Alexandru USATÎI, 
Partidul Socialiştilor 
din Republica Moldova

Serghei BURLACU, 
PP Partidul Unităţii Naţionale

Ca prioritate pentru mine în calitate de primar va fi 
amenajarea tuturor platformelor pentru evacuarea deșeurilor din 
Bălți, desigur amenajarea platformelor de colectare a deșeurilor în 
preajma instituțiilor de învățământ va prezenta o atenție deosebită, 
pentru că sănătatea și securitatea copiilor este primordială, inclu-
siv din motivul prezenței câinilor vagabonzi, problemă care la fel ur-
mează să fie rezolvată în cadrul proiectului de creare a serviciului 
operativ pentru identificarea animalelor fără domiciliu, ce prezintă 
pericol pentru locuitori.

În urma unui proiect de colaborare cu investitorii în crearea uzinei de 
reciclare, care va fi amplasată în afara mun. Bălți, va fi inclusă și ame-

După primirea scrisorii, candidatul a invitat membrii grupului și 
locuitorii străzii Belousov la o întâlnire, în cadrul căreia a menționat, 
că cunoaște aceste probleme și ele vor fi în vizorul primarului.

najarea platformelor cu coșuri de sortare, în paralel vom instala un 
cort de informare despre avantajele sortării deșeurilor, care în per-
spectivă vor aduce bani în bugetul local. Pentru a ușura procesul, pe 
teritoriul școlii primare „Spiridon Vangheli”, vor fi instalate coșuri de 
sortare pentru ospătăria instituției și pentru necesitățile cadrului di-
dactic și a elevilor.

Vom oferi perspective amenajării străzii prin elaborarea planului 
urbanistic de lungă durată care va include toate străzile din mun.
Bălți, asta va fi posibil în urma accesării fondurilor oferite de BERD, 
investițiilor din România și fondurilor acordate în cadrul Programelor 
Operaționale România-Republica Moldova, Ucraina-Republica Moldo-
va, la fel vom amenaja străzile pietonale în urma acordului de part-
eneriat cu agenții economici situați în Bălți. Vom aduce prosperitate 
tuturor bălțenilor, vom face ordine în Bălți.

Nicolai GRIGORIŞIN, 
PP Partidul Nostru

La întâlnirea cu locuitorii cartierului a spus, că cunoaște bine aceste 
probleme și că ele vor fi în atenția primarului.

Simion GUȚU, 
PP PAS

Nici un răspuns.

Oleg TOPOLNIȚCHII, 
PP Partidul Ruso-Slavean

Nici un răspuns.

Elena GRIȚCO, 
candidat independent

Nici un răspuns.

Pavel VEREJANU, 
PP Partidul Şor

Nici un răspuns.


